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PROTOKÓŁ Nr XVII/12 

z sesji Rady Gminy Kwidzyn 

odbytej w dniu 30 marca 2012 r. 

 

Miejsce sesji: siedziba Urzędu Gminy Kwidzyn, ul. Grudziądzka 30, sala narad nr 22. 

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Kwidzyn – Pan Henryk Ordon. 

Obrady sesji protokołowała podinspektor ds. organizacyjnych i samorządowych –  

Katarzyna Kisiel 

Sesję rozpoczął Przewodniczący o godz. 9.00, a zakończył o godz. 12.40. 

  

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

 Pan Henryk Ordon – Przewodniczący Rady Gminy Kwidzyn dokonał otwarcia XVII 

sesji Rady. Stwierdził, iż na podstawie listy obecności radnych, w obradach uczestniczy 14 

radnych, wobec czego rada posiada wymagane quorum do podejmowania prawomocnych 

uchwał.  

 W sesji uczestniczyli ponadto: Wójt Gminy – Ewa Nowogrodzka, Zastępca Wójta – 

Krzysztof Michalski, a także zaproszeni goście, media. 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon powitał wszystkich zgromadzonych na 

XVII obradach sesji Rady Gminy Kwidzyn. 

  Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 2. Przedłożenie porządku sesji do zatwierdzenia. 

Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek sesji, który radni i sołtysi 

otrzymali wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji. Nie zgłoszono żadnych wniosków,        

w związku, z czym poddał pod głosowanie proponowany porządek sesji, który został przyjęty 

jednogłośnie, w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedłożenie porządku obrad do zatwierdzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Gminy. 
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4. Interpelacje i zapytania. 

5. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

6. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w roku 2011. 

7. Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Kwidzyn w roku 2011. 

8. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kwidzynie     

w roku 2011. 

9. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Kwidzynie za 2011 rok. 

10. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w roku 2011. 

11. Sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Narkomanii w roku 2011. 

12. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy                 

w Rodzinie w Gminie Kwidzyn za 2011 rok. 

13. Informacja z realizacji zadań wynikających z art. 37 ust. 8 ustawy z 27 marca 2003r.               

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

14. Sprawozdanie z realizacji zadań w dziedzinie sportu, kultury fizycznej, turystyki                       

i wypoczynku za 2011 rok. 

15. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na spłatę wcześniej 

zaciągniętych kredytów i pożyczek, 

2) w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu pod nazwą „Dla chcącego nic 

trudnego…” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, 

3) w sprawie wyznaczenia Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kwidzynie 

do realizacji zadań gminy, wynikających z ustawy z dnia 9 czerwca 2011r.       

o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu Gminnemu Ośrodkowi 

Pomocy Społecznej w Kwidzynie, 

5) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kwidzyn w 2012 roku, 

6) w sprawie nieodpłatnego przekazania na rzecz Powiatu Kwidzyńskiego 

nieruchomości gruntowych, 

7) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości, 

8) w sprawie wyrażenia zgody na pozyskanie pędów z drzewa pomnikowego, 
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9) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Brachlewo na lata 2012 

– 2019. 

10) w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Anny Burdyńskiej - Sekretarza Gminy na 

bezzasadne wypowiedzenie przez Wójta Gminy Kwidzyn umowy o pracę. 

  

      16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z XVI sesji Rady Gminy. 

      17. Wolne wnioski. 

      18. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Gminy. 

 Przewodniczący oświadczył, iż protokół z XVI sesji był wyłożony do wglądu              

w budynku Urzędu Gminy, w biurze rady (pokój nr 19). Zwrócił się z pytaniem do radnych, 

czy wnoszą do protokołu uwagi. W związku z brakiem uwag uznał, iż protokół z XVI sesji 

RG został przyjęty. 

 

Ad. 4. Interpelacje i zapytania. 

 Radny Jerzy Tumiłowicz poprosił o zgłoszenie do Zarządu Dróg Wojewódzkich        

w Gdańsku o naprawienie drogi między Liczem, a Rakowcem. Zgłosił także, że po lewej 

stronie jest głębokie załamanie drogi. Stwierdził, że jadące tiry po takiej drodze w końcu się 

wywrócą. 

 Radny Janusz Dziadko zapytał, kiedy rozpocznie pracę komisja do spraw oszacowania 

szkód w pszenicy i kiedy rolnicy otrzymają odszkodowania? 

 Odpowiedzi udzielił Zastępca Wójta, który stwierdził, że na chwilę obecną nie wiemy 

czy każdy otrzyma odszkodowanie oraz czy będą przyznawane kredyty klęskowe. Komisja 

ds. oszacowania wyrządzonych szkód w gospodarstwach rolnych została powołana 

Zarządzeniem Wojewody i składa się z 6 osób. Komisja rozpocznie pracę od sołectwa Mareza 

w poniedziałek 2 kwietnia 2012r. i będzie sukcesywnie analizować szkody we wszystkich 

miejscowościach. 

 Następnie głos zabrali przybyli na obrady sesji goście: Pani Danuta Kosewska - Prezes 

Powiślańskiej Lokalnej Grupy Działania oraz Pan Mirosław Plakwicz. 
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 Pani Prezes zachęcała do korzystania z możliwości pozyskiwania środków unijnych  

w związku z działaniem Osi 4 – Leader, objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich 

na lata 2007 – 2013. Opowiedziała, że w ramach Lokalnej Grupy Działania (LGD) działają 

przedstawiciele trzech sektorów: publicznego (samorząd), społecznego (organizacje 

pozarządowe) oraz gospodarczego (przedsiębiorcy). Celem LGD jest realizacja działań na 

rzecz rozwoju obszarów wiejskich i wspieranie inicjatyw lokalnych na terenie pięciu gmin: 

Gminy Gardeja, Gminy Kwidzyn, Gminy Ryjewo, Gminy Radlinki oraz Miasta i gminy 

Prabuty. Podsumowała, że mieszkańcy gmin wchodzących w skład Lokalnej Grupy Działania 

mogą ubiegać się (za pośrednictwem LGD) o dotacje w ramach Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich – Oś IV Leader. 

 Pan Mirosław Plakwicz wyjaśnił, kto może uczestniczyć w programie Osi 4 – Leader. 

Jest on skierowany m.in. do: mieszkańców obszarów LGD, organizacji pozarządowych, gmin, 

przedsiębiorców, rolników, którzy mogą uzyskać dotację na realizowane przez siebie projekty 

w zakresie na przykład odnowy i rozwoju wsi czy tworzenia i rozwoju mikro przedsiębiorstw. 

Dodał, że mamy dofinansowanie na małe projekty ze środków Unii Europejskiej w wysokości 

80%. Przedstawił także limity środków na działanie osi 4, a także przykłady kwot dotacji 

udzielonych na małe projekty. Przekazał także radnym i sołtysom informacje na temat 

limitów środków działania Osi 4, a także folder informacyjny Powiślańskiej Lokalnej Grupy 

Działania (w załączeniu do protokołu). 

 

Ad. 5. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

 Pani Wójt streściła, że w okresie od 27.02.2012r. do 29.03.2012r. uczestniczyła          

w wielu spotkaniach, na bieżąco były również wykonywane zgłoszone do realizacji zadania. 

Pani Wójt brała udział w posiedzeniach komisji Rady Gminy, a także wraz                               

z Przewodniczącym Rady Henrykiem Ordonem w różnych spotkaniach. W dniu 27 lutego 

2012r. w Rakowcu odbyło się spotkanie w Sali Tradycji Kulinarnych, na które zostali 

zaproszeni: marszałek Senatu Bogdan Borusewicz, poseł Jerzy Kozdroń, starosta Jerzy 

Godzik i przewodniczący Rady Powiatu Kwidzyńskiego Jerzy Śnieg. Poinformowała, że dnia 

1 marca 2012 roku po raz drugi obchodziliśmy święto żołnierzy wyklętych zorganizowane     

w I Liceum Ogólnokształcącym w Kwidzynie. Posiedzenie Zarządu OSP odbyło się 6 marca 

2012 roku, nasza gmina otrzymała wówczas dofinansowanie z Powiślańskiej Lokalnej Grupy 

działania na przeszkolenia strażaków między innymi w pomocy przed medycznej. Dnia 10 

marca 2012 roku w Korzeniewie miał miejsce otwarty dzień szkoły, podczas którego 
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przekonywaliśmy rodziców i uczniów do wybierania naszych szkół. Dnia 13.03.2012 roku 

miało miejsce wspólne posiedzenie Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Rozwoju 

Gminy, Budżetu i Rolnictwa. Dnia 16 marca 2012r. odbyło się spotkanie informacyjne dla 

mieszkańców w sprawie uchwalenia miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego 

dla części obrębów geodezyjnych: Brachlewo, Brokowo Tychnowieckie, Dubiel, Kamionka   

i Tychnowy. Dnia 21 marca 2012 roku odbyło się wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady 

Gminy. Pani Wójt wzięła udział w szkoleniu organizowanym przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową na temat kontroli zarządczej w dniach 22.03.2012 - 23.03.2012r. Dnia           

23 marca 2012r. odbyło się Zebranie Wiejskie w Brachlewie w celu przyjęcia Planu Odnowy 

Miejscowości, w którym uczestniczył Zastępca Wójta Krzysztof Michalski. Na wniosek 

mieszkańców Obór 28 marca 2012 roku odbyło się spotkanie nt. składowanego żużlu przez 

International Paper, które stwarza zagrożenia na drodze. Pani Wójt wraz ze swoim Zastępcą 

Krzysztofem Michalskim wzięli udział w VII Gali Finałowej, gdzie na podstawie rankingu 

przygotowywanego przez Puls Biznesu wręczone zostały statuetki dla firm i samorządowców. 

Poinformowała, że International Paper Kwidzyn otrzymał statuetkę jako firma, która sprzyja 

środowisku. 

Ad. 6. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w roku 2011. 

 Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w roku 2011 przedstawiła 

Pani Katarzyna Bednarek. Pani Dyrektor powiedziała, że ośrodek działa w świetlicach          

w: Marezie, Pastwie, Rakowcu, Gurczu, Pawicach, Rozpędzinach, Brokowie, Kamionce, 

Gniewskim Polu, Podzamczu oraz Lipiankach.  

 Do podstawowych zadań GOK należy m.in.: organizowanie różnorodnych form 

edukacji kulturalnej i wychowania przez sztukę, tworzenie i udostępnianie dóbr kultury, 

tworzenie warunków dla rozwoju amatorskiego ruchu artystycznego, tworzenie warunków dla 

rozwoju folkloru i rękodzieła, promowanie zespołów twórczych i indywidualnych artystów, 

organizowanie imprez kulturalnych, rozrywkowych i rekreacyjnych, prowadzenie nadzoru 

kulturalnego i opieki nad działalnością świetlic wiejskich. 

 Pani Dyrektor wymieniła nazwy realizowanych projektów, zajęć plastycznych, zabaw 

dla dzieci i młodzieży, a także organizowane festyny i imprezy okolicznościowe, które szerzej 

zostały opisane w sprawozdaniu. 

 Wobec braku pytań do przedstawionego sprawozdania Przewodniczący poddał go pod 

głosowanie. Obecni na sesji radni zagłosowali jednogłośnie za przyjęciem sprawozdania. 

      Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
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Ad. 7. Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Kwidzyn w roku 2011. 

 Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Kwidzyn w roku 2011 

przedstawiła główna księgowa Pani Iwona Wasążnik. Filie Biblioteki Publicznej Gminy 

Kwidzyn mieszczą się w: Janowie, Korzeniewie, Rakowcu i Tychnowach. Biblioteki 

prowadzą działalność edukacyjną i kulturalną poprzez m.in.: lekcje biblioteczne, zajęcia          

i konkursy czytelnicze i plastyczne, wystawy książek, spotkania autorskie, przedstawienia 

teatralne, wycieczki, zabawy, obchody Dnia Dziecka. Pani Dyrektor poinformowała, że 

Biblioteka otrzymała w 2011 roku dotację podmiotową w wysokości 482.500,00 zł na 

działalność w zakresie kulturalno – oświatowym. Podsumowała, że łączne koszty działalności 

Biblioteki Publicznej Gminy Kwidzyn za 2011 rok to kwota 499.939,41 zł. 

 Wobec braku pytań do przedstawionego sprawozdania Przewodniczący poddał go pod 

głosowanie. Obecni na sesji radni zagłosowali jednogłośnie za przyjęciem sprawozdania. 

      Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 8. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w roku 2011. 

 Sprawozdanie przedstawiła Dyrektor Ośrodka Pani Małgorzata Piotrkowska. 

Wyjaśniła, że głównymi celami działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej jest 

niesienie pomocy społecznej, przeciwdziałanie przemocy w rodzinie, ochrona zdrowia 

psychicznego, udzielanie świadczeń rodzinnych, pomoc osobom uprawnionym do alimentów, 

pomoc w formie dodatków mieszkaniowych. 

 W 2011 roku plan wydatków na działalność Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Kwidzynie wynosił 6.847.046 zł. Największy udział w wydatkach Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Kwidzynie stanowiły świadczenia rodzinne i alimentacyjne, 

świadczenia z pomocy społecznej, dodatki mieszkaniowe oraz stypendia i zasiłki szkolne. 

 Pani Dyrektor pochwaliła się też, że Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej złożył po 

raz trzeci wniosek o dofinansowanie projektu systemowego „Zainwestuj w swoją przyszłość” 

w ramach programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 - 2013 współfinansowanego             

ze środków Unii Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego i otrzymał 

pozytywną ocenę. Dzięki temu otrzymał dofinansowanie do realizacji projektu w wysokości 

107.677 zł.  

 Wobec braku pytań do przedstawionego sprawozdania Przewodniczący poddał go pod 

głosowanie. Obecni na sesji radni zagłosowali jednogłośnie za przyjęciem sprawozdania. 

      Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Ad. 9. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Alkoholowej w roku 2011.   

 Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Alkoholowej w roku 2011 przedstawiła 

Pani Alina Urbańska. Do zadań Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

należy w szczególności inicjowanie działań w zakresie profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz podejmowanie czynności zmierzających do orzeczenia           

o zastosowaniu wobec osoby uzależnionej od alkoholu obowiązku poddania się leczeniu        

w zakładzie lecznictwa odwykowego. 

 Wobec braku pytań do przedstawionego sprawozdania Przewodniczący poddał go pod 

głosowanie. Obecni na sesji radni zagłosowali jednogłośnie za przyjęciem sprawozdania. 

      Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad. 10. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w roku 2011. 

 Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w roku 2011 odczytała Dorota Madej - pracownik ds. profilaktyki 

i rozwiązywania problemów alkoholowych w Gminie Kwidzyn. 

 Wobec braku pytań do przedstawionego sprawozdania Przewodniczący poddał go pod 

głosowanie. Obecni na sesji radni zagłosowali jednogłośnie za przyjęciem sprawozdania.

      Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad. 11. Sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Narkomanii w roku 2011. 

 Sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Narkomanii w roku 2011 

odczytała Dorota Madej - pracownik ds. profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych w Gminie. 

 Wobec braku pytań do przedstawionego sprawozdania Przewodniczący poddał go pod 

głosowanie. Obecni na sesji radni zagłosowali jednogłośnie za przyjęciem sprawozdania.

      Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad. 12. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy        

w Rodzinie w Gminie Kwidzyn za 2011 rok. 

 Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy                 

w Rodzinie w roku 2011 odczytała Dorota Madej - pracownik ds. profilaktyki                           

i rozwiązywania problemów alkoholowych w Gminie. 
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 Wobec braku pytań do przedstawionego sprawozdania Przewodniczący poddał go pod 

głosowanie. Obecni na sesji radni zagłosowali jednogłośnie za przyjęciem sprawozdania. 

      Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 13. Informacja z realizacji zadań wynikających z art. 37 ust. 8 ustawy z 27 marca 

2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

 Informacja z realizacji zadań wynikających z art. 37 ust. 8 ustawy z 27 marca 2003r.    

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym omówiła Pani Wójt. 

 Wobec braku pytań do przedstawionego sprawozdania Przewodniczący poddał go pod 

głosowanie. Obecni na sesji radni zagłosowali jednogłośnie za przyjęciem sprawozdania. 

      Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 14. Sprawozdanie z realizacji zadań w dziedzinie sportu, kultury fizycznej, turystyki 

i wypoczynku za 2011 rok. 

 Sprawozdanie z realizacji zadań w dziedzinie sportu, kultury fizycznej, turystyki          

i wypoczynku za 2011 rok przedstawił Pan Marcin Rzepny, pracownik urzędu gminy ds. 

sportu, kultury fizycznej, turystyki i wypoczynku.  

 Wobec braku pytań do przedstawionego sprawozdania Przewodniczący poddał go pod 

głosowanie. Obecni na sesji radni zagłosowali jednogłośnie za przyjęciem sprawozdania.

     Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

   

Ad. 15. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na spłatę wcześniej zaciągniętych 

kredytów i pożyczek, 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

 Głos zabrała Pani Wójt, która przypomniała, że kredyt bankowy do wysokości              

1 736 794 zł zostanie przeznaczony na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek 

nieznajdujących pokrycia w planowanych w roku 2012 dochodach budżetu gminy. Wskazała, 

że ustalony termin spłaty kredytu nastąpi do dnia 30.06.2019 roku. 

 Radny Franciszek Sokołowski zapytał, czy opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej do 

zaciągnięcia tego kredytu jest wymagana? Odpowiedzi udzieliła Pani Wójt, że bez opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej nie moglibyśmy zaciągnąć żadnego kredytu. Jest ona 

bezwzględnie wymagana. 
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 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 14 

głosami „za”, nadając jej numer XVII/91/12. W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych na sesji 

radnych.  

       Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

2) w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu pod nazwą „Dla chcącego nic trudnego…”        

w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

 Pani Wójt przypomniała, że realizacja projektu charakteryzuje się tym, że nie ma tu 

naszego wkładu własnego, a całą organizacją projektu zajmie się szkoła. 

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 14 

głosami „za”, nadając jej numer XVII/92/12. W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych na sesji 

radnych.  

       Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

3) w sprawie wyznaczenia Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kwidzynie do realizacji 

zadań gminy, wynikających z ustawy z dnia 9 czerwca 2011r. o wspieraniu rodziny i systemie 

pieczy zastępczej, 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 14 

głosami „za”, nadając jej numer XVII/93/12. W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych na sesji 

radnych. 

       Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej       

w Kwidzynie, 

Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał go 

pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 14 

głosami „za”, nadając jej numer XVII/94/12. W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych na sesji 

radnych.      Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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5) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Kwidzyn w 2012 roku, 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 14 

głosami „za”, nadając jej numer XVII/95/12. W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych na sesji 

radnych. 

       Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

6) w sprawie nieodpłatnego przekazania na rzecz Powiatu Kwidzyńskiego nieruchomości 

gruntowych . 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

 Pani Wójt wyjaśniła, że nieruchomości gruntowe, które Gmina Kwidzyn przekaże 

nieodpłatnie na rzecz Powiatu Kwidzyńskiego to działki z obrębu miejscowości: Lipianki, 

Dubiel, Paczkowo i Rakowice.  

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 14 

głosami „za”, nadając jej numer XVII/96/12. W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych na sesji 

radnych.        

       Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

7) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości, 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

 Radny Janusz Dziadko stwierdził, że taki duży wydatek pogrąży naszą gminę. Sam 

koszt zakupu budynku jest ogromny, nie mówiąc już o kosztach adaptacji i innych wydatkach   

z tym związanych. Jestem przeciwny dokonaniu tego zakupu, proszę, aby obecne na sesji 

media nagłośniły tę sprawę – dodał. 

 Pani Wójt przypomniała, że środki przeznaczone na zakup tej nieruchomości, są to 

środki niewydatkowane z zeszłego roku, więc nie obciąża to dodatkowo budżetu gminy. 

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 11 

głosami „za”, 3 głosami „przeciwnymi” nadając jej numer XVII/97/12. W głosowaniu udział 

wzięło 14 obecnych na sesji radnych. 

       Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
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8) w sprawie wyrażenia zgody na pozyskanie pędów z drzewa pomnikowego, 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 14 

głosami „za”, nadając jej numer XVII/98/12. W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych na sesji 

radnych. 

       Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

9) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Brachlewo na lata 2012 – 2019, 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

 Pani Wójt powiedziała, że nasza gmina ubiega się o dofinansowanie projektu „Budowa 

terenu rekreacyjno – sportowego na terenie gminy Kwidzyn w miejscowości Brachlewo” ze 

środków Unii Europejskiej. Poinformowała, że 23 marca 2012 roku odbyło się Zabranie 

Wiejskie w Brachlewie, na którym mieszkańcy przyjęli Plan Odnowy Miejscowości. 

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 14 

głosami „za”, nadając jej numer XVII/99/12. W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych na sesji 

radnych. 

       Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

10) w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Anny Burdyńskiej – Sekretarza Gminy na bezzasadne 

wypowiedzenie przez Wójta Gminy Kwidzyn umowy o pracę. 

  Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

 Przewodniczący Rady Henryk Ordon poprosił Franciszka Sokołowskiego                             

– Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o zabranie głosu w tej sprawie. Radny Franciszek 

Sokołowski poinformował, że Komisja Rewizyjna przeprowadziła kontrolę w celu 

sprawdzenia zarzucanych przez Panią Sekretarz zarzutów. Na podstawie zebranych materiałów 

komisja nie znalazła potwierdzenia w stawianych przez Panią Annę Burdyńską zarzutach. 

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 14 

głosami „za”, nadając jej numer XVII/100/12. W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych na 

sesji radnych. 

       Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
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Ad. 16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z XVI sesji Rady Gminy. 

 Odpowiedzi na interpelacje i wnioski z XVI sesji Rady Gminy udzieliła Pani Wójt. 

        

       Odpowiedź stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Ad. 17. Wolne wnioski. 

 Pani Wójt poinformowała, że będą dokonywane przeglądy tablic informacyjnych       

we wszystkich sołectwach. 

 Radny Jerzy Tumiłowicz zawnioskował o zgłoszenie do Zarządu Dróg Wojewódzkich      

w Gdańsku o naprawienie drogi między Liczem, a Rakowcem, tam po lewej stronie jest 

głębokie załamanie drogi. 

 Sołtys sołectwa Dankowo, Krzysztof Bednarek podniósł, że mieszkańcy gminy są 

zainteresowani tym, co się dzieje na sesji i w gminie i zapytał czy można zamieszczać           

na stronie internetowej protokoły po każdej sesji. Pani Wójt wyjaśniła, że na stronie Biuletynu 

Informacji Publicznej Urzędu Gminy są zamieszczane protokoły, gdyż posiedzenie sesji jest 

jawne i mamy taki obowiązek. Dodatkowo protokoły są dostępne do wglądu w pok. 19 

Urzędy Gminy. Jednakże jak wynika z przepisów protokół może zostać opublikowany 

dopiero po przyjęciu przez Radę Gminy. Tak, więc będzie to się odbywało z miesięcznym 

opóźnieniem. 

 Sołtys sołectwa Brokowo, Joanna Loster zgłosiła następujące wnioski: o poprawienie 

w ramach gwarancji drogi do Państwa Goryńskich w stronę Dubiela, naprawę odcinka drogi 

w Brokowie Dolnym, pomiędzy asfaltem, a drogą z płyt Jomb, gdyż jest praktycznie 

nieprzejezdny, (zapytała, kiedy przejmiemy drogę od powiatu). Zawnioskowała także             

o dostawienie nowych sprzętów na placu zabaw np. huśtawek oraz remont powstałych 

uszkodzeń. 

 Radny Stanisław Olszewski odnośnie tematu powołania Komisji do oszacowania 

szkód w rolnictwie po zimie, zapytał o skład komisji, a także o to, czy skład komisji można 

zmienić? 

 Odpowiedzi udzieliła Pani Wójt: Mamy odgórne wytyczne wynikające z zarządzenia 

Wojewody, kto w skład komisji powinien wchodzić. W przypadku naszej gminy na pewno 

Pani Żaneta Czarnuch, czyli pracownik ds. ochrony środowiska, Pan Zdzisław Chojnacki 

pracownik ds. gospodarki odpadami i utrzymania czystości i porządku w gminie. Ponadto: 

Pan Kazimierz Perchuć z Pomorskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego, Pan Jan Jabłoński – 

przedstawiciel Pomorskiej Izby Rolniczej, oraz Pan Józef Majrowski i Pan Ryszard Królik – 
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producenci rolni. Komisja zaczyna prace od poniedziałku 2 kwietnia 2012r. Komisja oszacuje 

zakres i wysokość szkód w gospodarstwach rolnych i działach specjalnych produkcji rolnej 

spowodowanych niekorzystnymi zjawiskami atmosferycznymi tj. ujemnymi skutkami 

przezimowania. 

 Radny Ryszard Szczukowski powrócił do tematu, że rozmiar szkód w rolnictwie jest 

rozległy w tym roku i sięga nawet kilkudziesięciu procent w niektórych rejonach. Zaznaczył, 

że większość prac agroturystycznych na tych polach już rolnicy rozpoczęli. W związku z tym 

Komisja swoje działania będzie mogła oprzeć w znacznym stopniu jedynie o dokumentację 

fotograficzną. Stwierdził, że rozpoczęcie pracy w poniedziałek to jest zdecydowanie              

za późno. Dodał, że nie chciałby, aby wynikły z tego jakieś problemy i nieporozumienia.  

 Radny Henryk Ordon stwierdził, że należałoby zwołać posiedzenie Komisji Rozwoju 

Gminy, Budżetu i Rolnictwa i nad tym problemem się zastanowić. Dodał, że nie pamięta       

w historii naszej gminy takich wielkich strat w rolnictwie. 

 Pani Wójt przypomniała: Informowaliśmy, do kiedy można składać wnioski – termin 

upłynął 23 marca 2012 r. Prosiłam o potraktowanie sprawy poważnie oraz o dokumentację 

zdjęciową. Niektórzy rolnicy dzwonili do mnie i mówili, że nie mają czasu na złożenie 

wniosku, bo muszą zasiewać – dodała. Uświadomiła także, że według wytycznych ministra 

rolnictwa komisje mają czas na oszacowanie szkód do 20 maja 2012 roku. 

 Radny Mirosław Czajka zapytał, czy te wnioski można jeszcze składać do urzędu?     

W jakiej skali muszą być te straty, żeby komisja przyszła oszacować szkody?  

 Pani Wójt odpowiedziała, że nawet, jeśli straty wyniosły 100%, to do protokołu          

z oględzin można wpisać jedynie 40% - takie mamy wytyczne. 

 Radny Ryszard Szczukowski stwierdził, że należy odróżnić procent szkody, a procent 

odszkodowania. To są dwie różne sprawy – zaznaczył. 

 Sołtys sołectwa Dubiel, Marek Tecmer złożył wniosek, że przydałaby się tablica 

informacyjna w Dubielu na kolonii. Zawnioskował także o załatanie dziury na skrzyżowaniu 

drogi wojewódzkiej z powiatową w środku Dubiela. 

 Radny Franciszek Sokołowski omówił temat ubezpieczenia upraw od klęski 

żywiołowej.  

 Radny Zdzisław Kosewski zapytał, a jeśli ktoś nie złożył wniosku w terminie? Czy 

pomoc de minimis ma tu zastosowanie? Pani Wójt odpowiedziała, że nie. Na podstawie tej 

pomocy udzielamy jedynie umorzeń podatków. 

 Sołtys sołectwa Rakowiec, Elżbieta Szczukowska zgłosiła, że na boku                        

ul. Otoczyńskiej za ostatnim budynkiem, leży sarna zabita, którą potrącił samochód. Pani 
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Wójt przekazała, aby Pani sołtys zwróciła się z tą sprawą po sesji do Pana Zdzisława 

Chojnackiego. Złożyła też wniosek, że wczoraj zaczęto naprawiać drogę pod lasem i należy to 

nadzorować oraz na drodze wojewódzkiej z Rakowca do Licza jest wyrwa. Poinformowała 

także, że 27 lutego 2012r. w sołectwie gościł marszałek Senatu Bogdan Borusewicz, poseł 

Jerzy Kozdroń, starosta Jerzy Godzik i przewodniczący Rady Powiatu Kwidzyńskiego Jerzy 

Śnieg. Od czasów wojny w Rakowcu osoba trzecia w państwie nigdy nie odwiedzała naszej 

miejscowości – dodała. W nowej Sali Tradycji Kulinarnych zaproszeni goście mogli 

skosztować śliwki w occie, czyli specjalności mistrzyń sztuki kulinarnej z Koła Gospodyń 

Wiejskich w Rakowcu. Dzięki staraniom Stowarzyszenia Mieszkańców i Sympatyków Wsi 

Rakowiec potrawa została wpisana do oficjalnego rejestru potraw regionalnych. Obiekt 

adaptowany po byłej hydroforni kosztem ok. 400 tys. zł jest powodem do dumy 

mieszkańców. Pani Sołtys podsumowała, że mieszkańcy byli dumni z tej wizyty i było to dla 

wszystkich chlubą. Podziękowała Pani Wójt i wręczyła na jej ręce kwiaty za pomoc                

w zorganizowaniu tego spotkania. 

 Radny Henryk Ordon dodał, że cieszy się, że nasza gmina jest za pomocą takich 

przedsięwzięć promowana oraz, że integracja społeczności Rakowca jest godna naśladowania. 

 Sołtys sołectwa Mareza, Tadeusz Schodowski zapytał, które wnioski z zebrań 

wiejskich zostały przyjęte do realizacji? 

  Pani Wójt odpowiedziała, że jeszcze nie wszystkie zadania zostały wytypowane do 

realizacji. W pierwszej kolejności są rozpatrywane wnioski niezałatwione z zeszłego roku. 

Poinformowała, że dwa wnioski zostaną opóźnione, jest to plac zabaw w Brachlewie, z uwagi 

na możliwość skorzystania z dofinansowania z Urzędu Marszałkowskiego. Przystąpiliśmy już 

do procedury w tej sprawie. Drugim wnioskiem jest utworzenie ciągu spacerowego               

na Marezie, na który planujemy złożyć wniosek o dofinansowanie do Powiślańskiej Lokalnej 

Grupy Działania.  

 Sołtys Tadeusz Schodowski zgłosił też wnioski: 

 Sypie się ścieżka pieszo - rowerowa od strony rowów na całej długości. Ławki przy 

ścieżce, a raczej jej drewniane części są odcinane piłą. Zgłosił także, że naprzeciw                 

ul. Ogrodowej jest przejście do ścieżki pieszo - rowerowej, to przejście się zapadło, trzeba 

byłoby tam ziemi dowieźć. 

 Sołtys sołectwa Korzeniewo, Bogdan Szaciłło zgłosił, że lampa uliczna przy jego 

budynku, tj, ul Spółdzielcza 5 nie zawsze się świeci. 

 Radny Cichocki Janusz zgłosił, że chodnik sypie się pomiędzy starą plebanią,               

a posesją Pana Szula (obchodzi obrzeże). 
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 Radny Andrzej Lis, zgłosił, że na drodze wojewódzkiej od Nowego Dworu jest dużo 

dziur na drodze, a najwięcej za Expomem. Odnośnie wywożonej szlaki przez International 

Paper, to nadal jest wszystko zgarniane do rowu, a rowy nie są oczyszczane przez firmę 

wykonującą te roboty. Pani Wójt powiedziała, że otrzymała informacje, iż ten popiół jest 

wywożony.  

 Radny Franciszek Sokołowski podzielił się informacją, że dzięki Pani Elżbiecie 

Szczukowskiej nasza produkcja ziemniaka została doceniona i pochwalona. Mamy 

integrowaną produkcję ziemniaka. Głos w tym temacie zabrała dalej sołtys Szczukowska, 

nadzorująca całą produkcję, która podzieliła się informacją, że nasze ziemniaki zakupują 

pobliskie bary i restauracje z całego powiatu.  

 Radny Tumiłowicz zapytał czy jeszcze trwa gwarancja na chodnik z polbruku, który 

był naprawiany przy byłej drodze powiatowej. Dodał, że chodnik był już raz naprawiany        

w ramach gwarancji, ale się nadal zapada. 

 Radny Piotr Spaczyński zgłosił wniosek o przebudowę drogi nr 55, aby zrobić 

przejście dla dzieci i udostępnić drogę. Dodał, że należałoby też w tym miejscu umieścić 

lampę ostrzegawczą. 

 Zastępca Wójta Krzysztof Michalski dodał, że faktycznie jest tam spore zagrożenie dla 

dzieci, które muszą się przemieszczać do szkoły. Poinformował, że kontaktował się już w tej 

sprawie z Dyrektorem, ale niestety nie można go zastać. Będę na pewno jeszcze 

interweniował w tej sprawie – zapewnił. 

 Sołtys sołectwa Kamionka, Genowefa Szczotka zgłosiła wniosek o przesunięcie ławek 

i koszy na boisku. 

 Sołtys sołectwa Górki, Marianna Kobus zapytała, czy w tym roku będzie robiony plac 

zabaw w Górkach? Poprosiła też o poinformowanie, w jakim terminie komisja będzie 

dokonywała przeglądu placu zabaw, bo wówczas chciałaby uczestniczyć w tym przeglądzie. 

Do wniosku dołączyli się wszyscy sołtysi. 

 Sołtys Marianna Kobus złożyła także wniosek odnośnie tabliczki przed boiskiem 

„zakaz wyprowadzania psów”. Stwierdziła, że tabliczka jest umieszczona w złym miejscu       

i dlatego mieszkańcy ją ignorują. Zaproponowała, aby tabliczkę przewiesić bezpośrednio 

przed wejściem na boisko. 

 Sołtys sołectwa Obory, Barbara Sęk poprosiła o dostarczenie urządzeń na plac zabaw. 

 Sołtys sołectwa Mareza, Tadeusz Schodowski zgłosił wniosek, że należy ogrodzić 

teren po byłej oczyszczalni ścieków lub zainterweniować ponownie do Agencji 

Nieruchomości Rolnych o jej likwidację. 
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 Sołtys sołectwa Górki, Marianna Kobus złożyła wniosek odnośne tablicy 

informacyjnej, aby umieścić ją koło sklepu GS. 

 Sołtys sołectwa Obory, Barbara Sęk poprosiła o informowanie telefoniczne sołtysów   

o tym, kiedy będą naprawiane tablice informacyjne. 

  

 

Ad. 19. Zamknięcie sesji. 

 Wobec wyczerpania porządku XVII sesji Rady Gminy Kwidzyn Przewodniczący 

Rady Pan Henryk Ordon zamknął sesję, informując jednocześnie o terminie kolejnej sesji, 

która odbędzie się 27 kwietnia 2012 roku. 

 

PROTOKOŁOWAŁA:       PRZEWODNICZYŁ  

Podinspektor ds. Organizacyjnych i Samorządowych    Przewodniczący Rady 

 

Katarzyna Kisiel        Henryk Ordon  

           

                   


